

The Weight of Evidence

*By Abdu Murray, Part 3 of a 3-part series.

I am a follower of Christ. But I was born into another religion, and I *thought* I believed in Jesus. Later in life I learned that the Jesus I loved was not the historical Jesus. This greatly troubled me because I longed to know that what I believed was true, that it was based on historically verifiable facts. My religion of birth did not seem to offer me that nor value historical investigation. What I discovered about the biblical Jesus shook me from my assumptions about many things. When I studied the Injeel I encountered a Jesus who made absurd claims about himself which *could not* be true without demonstrable proof. **No holy prophet would dare make such claims for himself!** So I was *very* disturbed to see that Jesus claimed to be “*the bread of life that came down from heaven*” . . . *to give eternal life to the world.*” He also claimed “*All authority in heaven and on earth.*” We must all agree that such claims cannot be accepted. Unless there is proof . . .

What I was struck with then affronted me most: The historical Jesus *gave* historical proof – his glorious resurrection from the dead. It is this evidence which gripped me that I want to give you. You see, if Jesus did not die on the cross and rise from the dead, then Christianity has no basis in truth. But if he did, then Christianity is true because all of his biblical claims are true. Further, since no other prophet dared to make such claims, all other worldviews are illegitimate. But is there reason enough to believe that the crucifixion and resurrection are actual events in history? Yes. When we want to verify an historical event we must look to the strong historical facts that nearly every historian agrees are true. A good explanation for an historical event must account for all of the strong facts. Here are just four of many such facts regarding Jesus’ resurrection from the dead.

Nearly all Christian and non-Christian historians agree on four important things: 1) that Jesus died from crucifixion; 2) that Jesus’ followers believed he appeared to them *alive* after his death; 3) that some of his enemies became Christians because they saw the risen Jesus; and 4) that Jesus’ tomb was empty after his resurrection. First, the famous non-Christian historian James Robinson said, “*No serious historian thinks Jesus lived through the crucifixion.*” Nor do they believe he was replaced by a look-alike. **Such historians make their statements based on ancient sources that were against Christianity.** Therefore, they weren’t likely to be lying about facts that support it. And many of these, such as Tacitus and Josephus, were alive in the early years of Christianity.

Second, the famous atheist historian Gerd Ludemann said: “It may be taken as historically certain that Peter and the disciples had experiences after Jesus’ death in which Jesus appeared to them as the risen Christ.” These same disciples willingly suffered and died for the belief that Jesus rose from the dead because they saw him with their own eyes. If they had made it all up, they would have denied it to avoid being tortured or killed. Third, Jewish leader and enemy of early Christians, Paul, became a follower of Christ because he claimed that the risen Jesus appeared to him. And Jesus’ brother, James – who rejected Jesus before he was crucified – became a Christian leader in Jerusalem only *after* he claimed to have seen Jesus risen from the dead. James and Paul were both hostile to Christianity, but when they saw the risen Christ they were both changed. The only reasonable explanation is that they truly saw the risen Jesus and embraced him as Lord.

Finally, most non-Christian scholars agree on the tomb where Jesus’ body was buried, and that he was not in it three days later. Even the leaders who had Jesus killed admitted that his tomb was empty. Yes, they accused the disciples of stealing the body, but **people do not forfeit their lives for what they know is untrue.** The only explanation that accounts for all of these facts is that Jesus actually died and rose from the dead. The weight of evidence is very substantial. You and I can trust in this as proof of Jesus’ claim to have the authority of God to forgive the sins of those who trust him for eternal life.

This means that the biblical gospel of Jesus is true and our very eternity is at stake. Each of us has sinned against God. Because God is holy, our sins offend Him and disown us from Him. We are *dead* to him. Christ offers new life but *only* when our debt of sin is paid; it is impossible to pay it ourselves. And *only* Jesus, who had no debts of his own, can pay ours for us. On the cross he has paid our penalty and covered our shame forever if we accept and trust in this work of God on our behalf.

But Jesus did not stay dead. With his death, we have payment for our sins, but with his resurrection, we have eternal life just as *He* has life. This amazing gift is freely offered to you and me. We cannot earn it. Unlike other great religious teachers and founders, Jesus did not *merely* come to give us more laws to follow so that we can simply be good people. Much more! He came to die on the cross and *rise from the dead.* He came to remove our shame and give us true righteousness with God. It is not our *own* righteousness, but that of Jesus *attached* to those who surrender to his death and resurrection. If you don’t know the Lord Jesus and haven’t accepted his generous gift, you are dead in your sins. But if you receive him you can have eternal life. Jesus summarized this in one simple sentence: “*Because I live, you also shall live.*” (John 14:19). Further, “If you confess with your mouth the Lord Jesus, *and believe in your heart that God has raised him from the dead,* you shall be saved.” (Romans 10:9) These are the truths that, as a Muslim, pierced my very soul. May they pierce your soul as well.

www.TaoandTawheed.com

www.Arabic-English-Tracts.com

Email: info@TaoandTawheed.com

برهان الحق

(English on back)

لي الإمتياز أن أكون من أتباع سيدنا المسيح رغم أنني ولدت في عائلة ذات ديانة أخرى. ومع أنني كنت أظن أنني أو من بالمسيح اكتشفت لاحقاً أن المسيح الذي كنت أجلّ وأؤمن به حسب ما علمتني ديانتني يتناقض مع المسيح كما تصفه الأدلة التاريخية، مما خلق نوعاً من الحيرة والتساؤل في داخلي لأنه يهمني أنه ما أو من به يكون مؤسساً على وقائع تاريخية موثوق بها. عجزت الديانة التي ولدت فيها عن تقديم أدلة تاريخية وأيضاً لا تقيم التحقيق التاريخي. ما اكتشفته عن شخصية المسيح حسب الإنجيل هز كياني وأيضاً الكثير من معتقداتي. عندما درست الإنجيل واجهت الكثير من ادعاءات محيرة أعلنتها المسيحية عن نفسه ولا يمكن حقه بدون برهان لسلطته. لم يتجرأ نبي من أنبياء الله أن يقول مثل هذه الأقوال عن نفسه. تحيرت بقراءتي في الإنجيل تصريح المسيح أنه "خبز الحياة النازل من السماء الذي يعطي الحياة الأبدية إلى العالم." أيضاً قال أنه قد "دُفِعَ إِلَيَّ كُلُّ سُلْطَانٍ فِي السَّمَاءِ وَعَلَى الْأَرْضِ" حتى نقبل تصريحات كهذه يجب أن تكون هذه التصريحات مدعومة بأدلة تاريخية لا ريب فيها.

لقد أصبت بنوع من الصاعقة حين اكتشفت أن يسوع المسيح (عيسى) أعطى أدلة تاريخية. أعظم تلك الأدلة هي قيامته من الموت بعد صلبه. هذا هو الدليل الذي أحب أن أقدمه لكم. لو لم يكن المسيح قد مات على الصليب وقام من الأموات، لكانت المسيحية ادعاء كاذباً وإيماناً بدون أساس. ولكن إذا كان المسيح حقاً مات وقام هذا يُثبت أن إنجيل المسيحية على حق لأن ما حدث وافق بتنبؤات المسيح فيه. ولأنه لا يوجد أي نبي آخر تجرأ أن يقول عن نفسه ما قاله المسيح التعاليم التي لا تناقضه غير صحيحة. ولكن هل هناك أدلة تاريخية كافية تبرهن حقيقة واقعية الصلب والقيامة؟ نعم. إذا أردنا التحقق من صحة أمر تاريخي معين علينا أن نتفحص الأدلة والوقائع. الشرح المقبول والكافي لهذه الوقائع التاريخية يجب أن يأخذ كل الأحداث والأدلة بعين الاعتبار. من هذه الأدلة والوقائع العديدة تبرز أربع حقائق حول موت وقيامته يسوع المسيح من الأموات.

جميع المؤرخين تقريباً وحتى غير المسيحيين متفقون على أربع نقاط هامة وهي: (1) أن المسيح مات من الصلب (2) شهادة تلاميذ المسيح المقربين بظهوره لهم حياً بعد قيامته من الأموات (3) آمن بعض أعداء المسيح به لإنهم رأوه مقاماً من الأموات (4) قبر المسيح فارغ رغم أن المسيح دفن فيه بعد الصلب. أولاً قال المؤرخ غير المسيحي المشهور جامس رابنسون إنه "لا يوجد مؤرخ جدي يظن أن المسيح بقي حياً بعد كل عذاب الصلب." ولا يعتقد أن يُدلّ المسيح بإنسان آخر على الصليب. بنى المؤرخون غير المسيحيين تصريحاتهم المصدقة لموت المسيح على أساس مصادر تاريخية قديمة موثوق بها والتي كانت مضادة للمسيحية وبالتالي ليس من مصلحتها الكذب لتصديق حوادث تساعد المسيحية. ومنهم المؤرخ تاسيتس الروماني الجنس ويوسيفوس الذي كان مؤرخاً يهودياً الذان عاشا في السنوات الأولى من نشأة المسيحية. ثانياً، قال المؤرخ الملحد المشهور جرد لودمن: "ظهور المسيح بعد قيامته من الأموات للرسول بطرس وباقي الرسل يُعتبر حدث تاريخي مؤكد." نفس هؤلاء الرسل عذبوا وماتوا بسبب شهادتهم لقيامته المسيح من الأموات لأنهم رأوا المسيح حياً بعد الصلب بأعينهم. إذا كان الرسل قد اختلقوا هذه القصة لكانوا قد نفوها حتى ينجوا من الإضطهاد والقتل ولكن بقوا على شهادتهم.

وثالثاً، بولس القائد اليهودي والعدو للمسيحية فجأة أصبح تلميذاً للمسيح على أساس رؤياه للمسيح مقاماً من الأموات. كذلك يعقوب (أخو المسيح) الذي لم يؤمن بالمسيح قبل الصلب ولكنه أعلن إيمانه لاحقاً وأصبح من قادة المسيحية في القدس بعد أن رأى يسوع حياً بعد صلبه. لم يتوقع كل من يعقوب وبولس أن يرا المسيح حياً بعد صلبه ولكن كل منهما تحولاً تحولاً جذرياً. الشرح الوحيد والمعقول لهذا التغيير هو أن كل منهما رأى المسيح مقاماً من الأموات وأخذه ربا.

أخيراً أغلب العلماء غير المسيحيين يتفقون على القبر الذي دُفنت جثة المسيح فيه وأنه لم تكن فيه ثلاثة أيام بعد صلبه. بالإضافة إلى ذلك القادة اليهود الذين طالبوا بقتل المسيح اعترفوا أن قبر المسيح كان فارغاً لما زعموا أن أتباع المسيح قد سرقوا جثته ولكن بالطبع لم يستعد أتباع المسيح أن يموتوا من أجل شهادتهم بقيامته إن كان قد سرقوا جثته. التفسير الوحيد لهذه الوقائع الأربعة المذكورة هو أن المسيح حقاً قام من الأموات. على أساس قيامته المسيح من الموت كما وعد به تقدر نثق بادعاءه أنه يملك سلطة الله ليغفر ذنوب من يعتمد عليه للإنقاذ من جهنم.

هذا يعني أن إنجيل المسيح هو حق. الإنجيل يخبرنا أن كل واحد منا أخطأ ضد الله. لأن الله قدوس ونحن خُطاة فبالتالي نحن منفصلون عن الله. هذا يعني أنه بسبب الخطيئة كل واحد منا في نظر الله ميت روحياً. المسيح قادر أن يحيينا ولكن يجب أولاً دفع دين خطايانا. لأننا أموات روحياً لا يمكننا التكفير عن خطايانا. الشخص الوحيد الذي غير مديون بسبب الخطيئة قادر على التكفير عن خطايانا. لقد بذل نفسه ليموت على الصليب ليأخذ عقاب خطايانا ويطهرنا من تلوث معاصينا إن قبلنا ما فعله عنا.

يسوع المسيح لم يبق ميتاً في قبره. بموته وفر لنا فداء خطايانا بقيامته وهبنا حياة أبدية كما له حياة أبدية في ذاته. هذه الهبة العظيمة مجانية لكلينا. لسنا بحاجة أن نعمل لكي نستحقها. على خلاف الأديان الأخرى ومعلميها، يسوع لم يأت لكي يُعطينا المزيد من القوانين لنطبقها ونتعلمها حتى نظن أننا أشخاص أخلاقيون. يسوع المسيح أتى ليموت على الصليب ويقوم من الأموات ليعطينا الحياة. إن كنت لم تقبل عطية المسيح المجانية حتى الآن هذا يعني أنك ما زلت ميتاً في خطايك. ولكن إذا كنت قد قبلت عطيته المجانية اعلم أن لك حياة أبدية. يسوع المسيح لخص عرضه في جملة واحدة: "إني أنا حيٌّ فأنتم سَحْيُونَ." وأيضاً "لأنك إن اعترفتَ بِفمِكَ بِالرَّبِّ يَسُوعَ، وآمَنْتَ بِقَلْبِكَ أَنَّ اللَّهَ أَقَامَهُ مِنَ الْأَمْوَاتِ، خَلَصْتَ.

هذه هي الحقائق التي نخست روعي كمسلم، رجائي أن تتخس روحك أيضاً.

www.TaoandTawheed.com

www.Arabic-English-Tracts.com

Email: info@TaoandTawheed.com